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Bulo to tenkrát tak nebo nebulo? Nu já vám to povím tak, 

jak sem slyšel vyprávět, ha jak si to pamatuju. 
 

V Parezově, malý vsi kousek pod Postřekovem, měli 

pouť. Slaví jí na sv. Michala. Na tancovačku v sobotu 

před poutí si parezovský sjednali potřekovskou muzi-

kantskou bandu. Hrával s ní bastrumpetista Špadrna 

z Vranova. Ten den si vyčistil boty, žena mu vyblyjskala 

trumpetu, vystrojila ho tůze pěkně, haby na pouti nedělal 

vostudu. Hubičku dal mámě, přes rameno si pověsil 

trumpetu ha přes druhý šnarovací boty do štrapácí. Potře-

boval je znova vopatřit podkůvkama, to aby se tak brzo 

nesešlapaly.  
 

Vydal se na cestu do Parezova přes Postřekov. Staví se 

hu Dandy ševce s botama a potom huž je to jenom půl 

hodinka do parezovský hospůdky. Ani ne dvě hodiny 

cesty a huž byl hu Dandy. Zaklepá, vejde, ha pozdraví. 

Švec ho hezky přivítá, ha dyž se dozví, kam má Špadrna 

namířeno, spustí: „Nu dyž chceš jenom vokovat boty, tak 

si sedni, ha povídej, jak je hu vás doma. Já ty křampály 

hudělám hned ha potom puru do hospůdky s tebou.“  
 

Špadrna se posadil, ha dal se do povídání. Danda přitom 

nasadil jednu botu na kopyto ha začel ševcovat. Po chvil-

ce řeči povídá: „Nu hele, Špadrno, šáhni tám za halmárku 

ha nalí tudle do skleniček drobíček kořaličky.“ Špadrna 

se nenechál dvakrát pobízet. Šáhnul za halmárku ha nalil. 

Připili si na zdraví. Hned šla práce lepší vod ruky, ha 

povídání bulo veselejší.  
 

Já nevím, asli Špadrna šáhnul za halmárku víckrát, dyž 

hale Danda doševcoval povídalo to Špadrnovi dál. Švec 

sundal zástěru, voblík sváteční sako, nasadil si klobuk ha 

vyrazili spolu do toho Parezova. Povídali jeren přes dru-

hýho. Buly náramně veselí. Cestu si podevsí zkracovali 

vokolo Vojáků – to je bahnitej rymík. Hráz je tám ouzká, 

dvá se na ní tak tak vešli. Nu však - ňák se to povedlo. 

Spíš tera nepovedlo. Chudák Danda švec žbluňk do vo-

dy. Nu do vody, do vody – spíš do bahýnka.  
 

Špadrna šel, ha povídal, hani si toho nevšim. „Nu Špadr-

no, cák ty mi tu necháš?!“ „O, o, o, ó, ha depa, podyj ru-

ku,“ povídá Špadrna. Natáhne ruku k Dandovi ha žblunk 

a bul tám teký.  
 

Jak dlouho si z toho rymíka pomahali ven, to žádnyj ne-

ví. Ha kdo koho pral v Čerchovce, to teký žádnyj nevi-

děl. Do parezovský hospody přišli jako mužíčkove, voda 

z nich jenom vodkapávala. 
 

To huž měli hale muzikantí rozdáný noty ha bubeník po-

klepával na rantl vod bubínku. Špadrna honem zased za 

svůj pult, Danda švec hned pod kruchtu. Špadrna nasadil 

baskřídlovku ha raz dva, polka bula vodklepnutá. Začína-

la Špadrnovo solem. Špadrna se nafouk – ha nic! Nic! 

Voči mu lízly z důlků, lícata jako měchejř nafouknutý, 

hale slyšet nebulo hani Ň. 
 

„Cák neslyšíš? Hraj!“ pobízel ho kapelník. Špadrna je-

nom kroutil hlavou ha vočima. Nešlo to! „Vokaž!“ Vzel 

basista Jindra Šimek Špadrnovo baskřídlovku, fouknul 

do trouby, haž se hnedle narovnála. „Túúú“ spustila 

baskřídlovka jako dyž vystřelí. Však teký jo – z trumpety 

něco vylítlo ha plesk, rovnou Dandovi do piva. Dyž si 

švec protříl voči, vykukovala na něho z pullitru žába. 

Fuj! Ten se lek, haž spád pod stůl.  
 

Špadrnovo trumpeta huž vesele vyhrávala to svý solo, 

dyž vynášeli ševce ven ze sálu na vzduch. Ha Špadrna se 

husmíval. Neslyšel, jak je parezovský pomlouvají, že 

zase někde pili!  
 

Jístě ste zvědavý, co bulo 

s tima vopravenyjma botama, 

kerý nes Špadrna přes rameno 

cestou do Parezova. Tak haž 

zase přídete k nám, tak je pu-

reme spolu hledat! Hale přiď-

te, haž bure voda teplejší. 

 
Právě jste dočetli autorskou pohádku Antonína Kužel-

ky—Kubijáčka, kterou nahrál pro Český rozhlas Plzeň. V 

mluvené verzi můžete tuhle a ještě tři další naleznout v 

archivu Plzeňského rozhlasu (http://www.rozhlas.cz/

plzen/folklor/_zprava/vypravi-strejcek-kubijackouc-z-

postrekova--1572998). 
 

Nebyl jediný Postřekovák, který namluvil pro rozhlas 

pohádky. Svým úžasným projevem nahrála 4 pohádky 

také Anna Vrbová—Houlíkouc (http://www.rozhlas.cz/

plzen/folklor/_zprava/chodske-pohadky-tety-houlikouc-z

-postrekova--1575252).  

 

Zdroj: rozhlasová náhravka Antonína Kuželky 

POUŤ V PAREZOVĚ  
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Informace z lednového zasedání zastupitelstva obce 
 

 byl schválen pasport  (= evidence) místních komunikací včetně plánu zimní údržby 

 byl schválen pasport a projekt svislého dopravního značení (nyní bude následovat jeho projednání s dotčenými 

orgány) 

 byly schváleny interní směrnice „o poskytování darů z rozpočtu obce“ a „o poskytování dotací z rozpočtu obce“ 

 byla schválena novelizace OZV „o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů“ (dle metodického doporučení MV došlo ke zpřesnění vymezení 

povinností skupin některých poplatníků). 

 nebylo schváleno podání žádosti o dotaci a následná realizace vyhlídkového místa u kapličky 

 bylo schváleno podání žádosti na rekonstrukci tělocvičny v rámci dotačního programu MŠMT 

 bylo schváleno majetkové vypořádání pozemků pod ČOV (odprodej 21/100 podílu obci Díly a 15/100 podílu obci 

Nový Kramolín) 

 zastupitelstvo projednalo nabídky občanů na odkup pozemků do obecního vlastnictví a žádosti o prodej pozemků 

z obecního vlastnictví 

 bylo schváleno prodloužení pronájmu prodejny řeznictví pí. Frídelové do 31. 3. 2016 

 byly schváleny podmínky organizace zájezdu na muzikál do divadla v Plzni 

 zastupitelstvo vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 6 k 12/2015 

 

Parkování automobilů v obci 
 

Již několikrát jsme vyzývali občany, aby neparkovali svoje automobily na místních komunikacích. Vzhledem 

k tomu, že se situace s parkováním nelepší, uvádím níže výtah ze zákona č. 361/2000 Sb. (Zákon o provozu na po-

zemních komunikacích), který danou problematiku řeší. 
 

1)   definice pojmů: 

 stát znamená uvést vozidlo do klidu nad dobu dovolenou pro zastavení 

 zastavit znamená uvést vozidlo do klidu na dobu nezbytně nutnou k neprodlenému nastoupení nebo vystoupení 

přepravovaných osob anebo k neprodlenému naložení nebo složení nákladu 
 

2)   úprava podmínek pro stání a zastavení 

 řidič smí zastavit a stát jen vpravo ve směru jízdy co nejblíže k okraji pozemní komunikace a na jednosměrné 

pozemní komunikaci vpravo i vlevo. Při stání musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m 

pro každý směr jízdy; při zastavení musí zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m pro oba 

směry jízdy. 

 řidič nesmí zastavit a stát před vjezdem na pozemní komunikaci z místa ležícího mimo pozemní komunikaci. 
 

S ohledem na šířku místních komunikací v obci dochází parkováním aut na místních komunikací k porušování výše 

uvedeného zákona! V některých oblastech obce je navíc ztíženo či zcela znemožněno provádění zimní údržby míst-

ních komunikací a dále v případě mimořádné události není možný průjezd složek integrovaného záchranného systé-

mu k místu události. Znovu vás proto žádám o nápravu této situace. Za obec mohu přislíbit, že hledáme způsob, jak rozší-

řit počet parkovacích stání v obci. I přesto bude ale nadále potřeba zodpovědný přístup k parkování ze strany každého 

vlastníka motorového vozidla. 

Kotlíkové dotace 
 

Jak bylo již avizováno o kotlíkových dotacích v srpno-

vém zpravodaji, Plzeňský kraj na konci roku 2015 vyhlá-

sil dotační program „Pořízení ekologického vytápění v 

domácnostech“. Předmětem podpory poskytované fyzic-

kým osobám je výměna stávajících kotlů na pevná paliva 

s ručním přikládáním za nové účinné nízkoemisní tepelné 

zdroje v rodinných domech na území Plzeňského kraje. 

Žádosti o dotaci se mohou podávat od 20. 1. 2016 

do 31. 3. 2016. 
 

V souvislosti s vyhlášeným dotačním titulem je dne 

1. 2. 2016 od 15:00 v zasedací místnosti MÚ Domažlice 

pořádán bezplatný seminář „Kotlíkové dotace“. Odkaz na 

podrobnější informace k dotačnímu titulu a pozvánku na 

seminář naleznete na stránkách obecního úřadu Postře-

kov, v sekci aktuality.  
 

Mezi podmínky při podávání žádosti je nutnost elektro-

nické registrace. Jelikož ne všichni mají možnost tuto 

registraci provést, nabízíme pomoc při registraci a podání 

žádosti na OÚ Postřekov. V případě požadavku na asis-

tenci při registraci si domluvte termín v kanceláři OÚ (v 

úředních hodinách osobně, příp. mimo ně telefonicky na 

čísle 379 796 219 nebo 379 796 142) min. 2 dny předem. 
 

Petr Anderle 

Jan Kreuz 
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Má cesta zkušeností, napodobení, přemýšlení mě dovedla 

i k psaní těchto řádků. Z vyučené dámské krejčové, přes 

servírku, mě má životní cesta dovedla nejen k Vám :-) 

ale i směrem kosmetické poradkyně, vizážistky a masér-

ky k saunerství i detoxikační medicíně a nadále dalšímu 

studiu kraniosakrální terapie. 
 

Je těžké vše vložit do pár řádků, ale poselstvím těchto 

slov bych chtěla otevřít srdce Vás všech pro kvalitu a 

hodnotu svého zdraví, svého bytí. 

Slyšela jsem velmi pravdivé přísloví:  

,,Člověk si v mládí ničí zdraví honbou za penězi a ve stá-

ří utrácí peníze, aby si koupil zdraví.“ 
 

Co je vlastně ,,nemoc“? 

Nemoc je, nemít MOC nad svým zdravím. Tak jako bez-

moc znamená, že se člověk nachází v bezvýchodné situa-

ci - bez moci.  A následně emoce, v angličtině ,,Emotion“ 

ze slova ,,Motion – pohyb.“  Emoce jsou myšlenkové 

pochody. Síla člověka, moc nad sebou samým, psychická 

odolnost a vyváženost. 
 

Co vše může být příčinou civilizačních onemocnění???? 

Stres, nesprávně fungující imunitní systém, špatné stra-

vovací návyky, přejídání se, málo pohybu, psychika a 

povaha člověka, nadměrná konzumace léků a drog, gene-

tická informace obou rodičů, vliv životního prostředí, 

toxická zátěž ve střevě, toxická zátěž ve vzduchu a život-

ním prostředí, emociální poškození z prožitých událostí, 

infekce, toxické zátěže získané z těla matky a psychika 

matky v období těhotenství, bodnutí hmyzem, paraziti, 

poranění pokožky a proniknutí toxinů přes bariéru kůže 

do vnitřního prostředí organismu, otěr a oxidace zubních 

materiálů v ústní dutině, pohlavním stykem. 
 

Pravou hmatatelnou příčinou všech nemocí jsou fyzicky 

přítomné toxiny a infekce v lidském organismu. Které se 

nedostávají do těla najednou, ale postupně celé roky. 

Detoxikační medicína pana doktora Josefa Jonáše, by se 

měla lépe řečeno jmenovat ,,vnitřní hygiena člověka.“ 

Základ všeho pochází z čínské medicíny a právě pan 

doktor Jonáš byl první kdo přišel  na spojení infekčních 

ložisek s tradiční čínskou medicínou. 
 

Preparáty pana doktora Jonáše jsou bylinkové extrakty, 

ve kterých jsou zaznamenány informace jako na disketě 

do počítače o toxinech, které škodí lidskému zdraví a 

způsobují některé nemoci. Tyto informace oslovují imu-

nitní systém a přesvědčují ho, aby udělal generální úklid 

organismu. Ten vede k odstranění většiny civilizačních 

onemocnění a jejich prevenci. 
 

Spousta lidí si to vůbec nedovede představit, jak to fun-

guje a tak tomu nevěří. Je to pouze přenos informací, tak 

jako mobilní telefony či počítače. Nad tím se nikdo v 

dnešní době nepozastavuje, jak to funguje a přesto je 

běžně každý každodenně používá! 
 

Co můžeme udělat pro své zdraví? Jak můžeme zbavit 

tělo jedů? Tělesnou aktivitou, masážemi, saunováním, 

výběrem vhodného jídelníčku, pitným režimem (alkohol 

v malém množství neuškodí), výběrem vhodného psy-

chologa či psychoterapeuta a detoxikací. 

V příštím čísle bych se podrobněji dotkla čínské medicí-

ny a čínském pentagramu, pokud dovolíte :-) 
 

Přeji Vám nádhernou zimu, krásný masopust. A hlavně 

sílu získat moc nad Vaším zdravím, vždyť je naší povin-

ností, abychom prožili radostný život, dožili se přiměře-

ného věku a až do konce života byli soběstační. 
 

,,Z toho, co člověku škodí, 

jmenuji na prvním místě život sám. 

A co mu prospívá?? 

Jsem přesvědčena, že to bude opět život.“ 
 

S úctou Soňa Anderlová 

,,Jsou tři cesty k získání moudrosti. 

První je cesta zkušeností, ta je nejtěžší. 

Druhá je cesta napodobení. Ta je nejlehčí. 

Třetí je cestou přemýšlení. Ta je nejušlechtilejší.“ 

                                                              Konfucius 

Okénko zdraví 

Moc 

Kdo je MUDr. Josef Jonáš? 
MUDr. Josef Jonáš patří k nejznámějším českým badatelům v oblasti přírodní medicíny. Je 

propagátorem moderních směrů přírodního lékařství a autorem metody řízené a kontrolova-

né detoxikace organismu. Jeho současné aktivity zahrnují vedle působení ve společnos-

ti Joalis také přednáškovou a publikační činnost i přímou práci s klienty. Jako jeden z prvních 

se v Česku začal na profesní bázi zabývat přírodní medicínou. Dále se zabýval metodami, 

jako je EAV, Vega, funkční diagnostika, biorezonance, makrobiotika, homeopatie, shiatsu 

nebo manuální medicína. 

Přírodní medicína a její metody se později staly základem pro jeho celostní pohled na svět a 

východiskem pro zformulování jeho metody řízené a kontrolované detoxikace organismu. 



Po vánočních prázdninách jsme se opět setkali ve škol-

ce. Děti byly nadšené z vánočních dárků, které dostaly 

od Ježíška doma i ve školce. 
 

Hned první den v novém roce děti vyzkoušely jízdu na 

bobech a moc se jim to líbilo. Užily si při tom spousty 

legrace a napětí při pozorování, kdo dojede z kopečka 

nejdál. 
 

Se staršími dětmi jsme zkoumaly sníh i ve třídě. Nabí-

raly jej se lžícemi, dělaly z něho malé sněhuláčky, bá-

bovičky a zkoušely jsme ho nabarvit temperami, pozo-

rovaly pod zvětšovacím sklem tvar sněhových vloček a 

pomalu sledovaly změnu skupenství z pevného na ka-

palné. 
 

Dne 15. 3. 2016 se koná zápis nových dětí 

do MŠ Postřekov. Od 15:00 do 17:00  

v budově MŠ Postřekov. 
Na zápis přijdou děti, kterým bude ve školním roce 

2016/2017  3 roky a více. Přineste s sebou prosím: rod-

ný list dítěte, průkaz totožnosti zákonných zástupců. 

Děti přihlašují pouze zákonní zástupci. 
 

 

Jaroslava Weberová, vedoucí uč. MŠ  

Lyžařské závody 
 

Po letech, kdy k nám opět přišla sněhová nadílka a mra-

zivé počasí, mohli cvičitelé ASPV Sokol Postřekov ko-

nečně uspořádat pro děti lyžařské závody. Ty se uskuteč-

nily ve středu 20. ledna odpoledne na fotbalovém hřišti v 

Postřekově. 
 

Na zimní radovánky dorazilo 9 běžkařů, 6 dětí s boby a 

několik nadšených rodičů nažhavených na závod s těmi 

nejmenšími. Soutěžilo se v dlouhé a krátké trati v běhu 

na lyžích, slalomu na běžkách i s boby a naposled běh s 

boby se zátěží. I když foukal studený vítr, závodníky to 

vůbec neodradilo a s velkou soutěživostí dotáhly závod 

do konce.  
 

Vyhlášení vítězů se už konalo ve vyhřáté klubovně u hor-

kého čaje. Cvičitelky se rozhodly ocenit všechny závod-

níky stejně! Každý dostal diplom, omalovánky s pastel-

kami a malou dobrůtku za odhodlání, chuť soutěžit a vý-

drž i přes nepřízeň počasí!  
 

Za organizační pomoc děkujeme OÚ Postřekov a fotba-

listům. 

Dětský chodský bál 
 

Třetí lednovou neděli nového roku se konal v Postřekově 

v hotelu U Nádraží Dětský chodský bál pořádaný místní-

mi cvičitelkami a cvičiteli. Sešlo se asi 100 krásně vy-

strojených dětiček v chodských krojích. Nejmladšímu 

bálovníkovi byly teprve 3 týdny. Krásným zpestřením 

bylo vystoupení Dětského souboru Postřekov, za které 

děkujeme týmu vedoucích dětského souboru. 
 

K tanci a zábavě celé tři hodiny hrála kapela Šrumec 

band. Cvičitelky měly pro děti připraveno několik soutě-

ží, které byly odměňovány tradičními sladkostmi, ale 

velký úspěch měla linecká kolečka po domácku upečená šikovnýma rukama jedné cvičitelky. Děkujeme všem, kteří 

s námi protancovali nedělní odpoledne a příští rok se sejdeme pro změnu na maškarním bále. 

Zprávičky ASPV Postřekov 

Monika Kreuzová 

Nový rok 2016 v naší mateřské škole 
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V sobotu 19. prosince se v salonku restaurace Špillarka 

konala výroční valná hromada SDH Postřekov. Zprávu o 

činnosti sboru v uplynulém roce přednesl starosta sboru 

Jan Kreuz, který nastínil plánované akce na rok následu-

jící.  
 

Mezi tradiční akce bude letos opět patřit již 110. hasičský 

bál, který se jako každým rokem uskuteční poslední so-

botu v lednu, letos tedy 30. ledna od 19:00 v sále hotelu 

U Nádraží.  
 

Dále velitel Josef Knopf shrnul všechny výjezdy a výcvi-

ky a Ladislav Cibulka jako jednatel představil sportovní 

činnost a její výsledky. Finance pak zrekapitulovala hos-

podářka Martina Běhounková. Svou hodnotící zprávu 

měl ale také předseda kontrolní a revizní rady Tomáš 

Běhounek. Činnost mladých hasičů pak přednesla vedou-

cí družstva mladých hasičů Markéta Hrubá. O požárech a 

jiných mimořádných událostech v našem okrese ve struč-

nosti poinformoval okrskový preventista Pavel Vaněk.  

 

V diskusi si slovo vzal i ředitel ÚO Domažlice HZS Pl-

zeňského kraje plk. Petržík, který pochválil dosavadní 

práci našeho sboru a vyjádřil radost nad skutečností, že 

zastupitelstvo obce schválilo pořízení nové zásahové 

techniky, protože ta stávající už, vzhledem na věk, začíná 

dosluhovat. Proběhlo také ocenění zasloužilých členů 

sboru a nezapomnělo se ani na letošní kulatá jubilea ně-

kterých našich bratrů. 
 

Náš sbor přivítal i několik nových členů, kteří si byli pře-

vzít svoje členské průkazy. Své vystoupení si připravili i 

naši nejmenší – kolektiv mladých hasičů, který vtipnou 

písničkou zpestřil sobotní odpoledne.  
 

Na samotný závěr schůze jsme si připomněli rok 2015 na 

videu s fotkami, které jako každý rok připravil Slávek 

Švagr. Po oficiální části následoval volnější program 

s občerstvením a hudebním doprovodem. 
 Za SDH Postřekov Jiří Knížek 

Hasiči zhodnotili uplynulý rok 

Kateřina Beroušková je dvojnásobný mistr ČR v běhu na lyžích! 
 

Krásného sportovního úspěchu dosáhla v minulých dnech 

postřekovská rodačka Kateřina Beroušková. O víkendu 

16. - 17. ledna opanovala oba závody mistrovství ČR v 

běhu na lyžích a díky nim si poprvé v kariéře vybojovala 

účast v závodech světového poháru, které se konaly o tý-

den později v Novém Městě na Moravě. 
 

23. ledna se tak vyskytla na startu mezi největšími aktiv-

ními hvězdami ženského běhu na lyžích. Drželi jsme jí 

palce a přáli jí, aby skončila do 30. místa a urvala nějaký 

bodík, který by byl obrovským úspěchem. I když se to 

nakonec nepodařilo, tak věříme, že si Kateřina užila pře-

devším fakt, že nastoupila do stejného závodu jako abso-

lutní světová špička.  
 

Hned druhý den ji v rámci světového poháru čekal ještě 

start ve štafetě ČR. V tomto závodě si vyjely suverénní 

výhru favorizované Norky s náskokem 42 sekund před 

USA. Češky dojely ten den desáté se ztrátou necelých čtyř 

minut. Za nimi skončily ještě týmy Ruska, Kanady a Ka-

zachstánu.  
 

Gratulujeme Kateřině a děkujeme za úžasnou reprezentaci 

Postřekova. Přejeme jí mnoho dalších sportovních radostí.  redakce 

Národopisný soubor Postřekov má za sebou programově 

nabitý měsíc. V pátek 8. ledna zahájil rok 2016 výroční 

členskou schůzí, na které byl zvolen pětičlenný výbor a 

odhlasovány členské příspěvky.  
 

Následující pátek jsme se vrhli do příprav tomboly na 

námi pořádaný Postřekovský bál. Ten nás čekal v sobotu 

16. ledna. Večer byl opět přesycen výbornou náladou a já 

bych chtěl jménem celého souboru poděkovat všem, kteří 

na naši akci přišli. Podle ohlasů věřím, že byla příjem-

ným zážitkem pro všechny. Můžeme se všichni těšit na 

další, v pořadí 13. Postřekovský bál, který bude 11. února 

2017. Pro doplnění informací uvedu, že masupust vypuk-

ne 24. 2. 2017. 
 

V měsíci lednu jsme stihli ještě taneční vystoupení v ně-

meckém městě Schönsee, v Centrum Bavaria Bohemia. 

Radek Zuber 

Poděkování Národopisného souboru Postřekov 



POSTŘEKOVSKÝ ZPRAVODAJ 

  

POSTŘEKOVSKÝ ZPRAVODAJ 
 

Vydavatel: Obecní úřad Postřekov 

Redakce:   Radek Zuber, Jana Zuberová 
  

Zasílání příspěvků:  zpravodaj.redakce@obecpostrekov.cz 
  

Zpravodaj, vyhlášky a usnesení zastupitelstva naleznete na 

stránkách obce Postřekov:  www.obecpostrekov.cz 
  

Uzávěrka příštího čísla: 23. února 2016 

 

ZÁPIS DO ZŠ 
Zápis se bude konat v budově ZŠ 

Postřekov dne 11. 2. 2016 

od 13:00 do 15:00. 

Potřebné dokumenty, organizace 

a program zápisu budou přístup-

né na stánkách školy, případně v  

ředitelně ZŠ. 

Poptávka - ND na traktor Deutz  
Koupíme  stromečkovou hřídel do převodov-

ky – diferenciál na traktor Deutz F1, M414, 

11 cm2, rok výroby 1941. Uvítáme i infor-

maci o tom, kdo by v dnešní době byl schop-

ný tuto hřídel vyrobit. 

Děkujeme, Manželé Vondráškovi, 262 31 

Milín 71, email: kdupb@volny.cz 

Nabídka - škrob na rukávce 

Škrob na rukávce je možné zakoupit ve Far-

mářském obchodě v Domažlicích, Chodská 

ulice č.p. 74. 

INZERCE: 

Vývoj krajiny Českého lesa na pomezí Čech a Bavorska 

od počátku lidského osídlení do současnosti přibližuje 

lidem návštěvnické centrum Dům Českého lesa, které 

bylo otevřeno 21. ledna 2016. Expozici vybudoval 

městys Klenčí pod Čerchovem v objektu Staré pošty z 

první poloviny 17. století. Dům přírody stál přes 21 mili-

onů korun. 
 

"Je to velké turistické lákadlo nejen pro Klenčí, ale pro 

celý Český les. Lidé uvidí, kdy a jak vznikaly sklárny, 

vodní toky a lesy. Ukazují to 3D modely, filmy, panely a 

dioramata," uvedl starosta městyse Jan Bozděch. Od dub-

na do října bude dům otevřený denně kromě pondělí, v 

zimě na objednávku. 
 

Z 21 milionů korun hradila EU 85%, 5% pak Státní fond 

životního prostředí. Zbylých 2,1 milionu městys. 

Domy přírody tvoří síť návštěvnických středisek v chrá-

něných krajinných oblastech. Předposlední šestý se ote-

vřel loni v září v Moravském krasu. "Domy znamenají 

sepětí turistiky s poznáváním přírody. Rodiče sem mo-

hou i s dětmi, které jsou na ty interaktivní věci a ne vždy 

je baví procházet se po lese. Domy přírody jsou cesta, v 

každém regionu je ten dům jiný," uvedl dnes ministr ži-

votního prostředí Richard Brabec (ANO). Podle něj je 

centrum v Klenčí modernější, než má nyní nedaleký Ba-

vorský les. 
 

"Cílová skupina pro letošní rok budou školy a senioři. 

Připravujeme akce se zaměřením na přírodu, Chodsko i 

historii regionu," řekl Bozděch. "Například vzpomínku 

na to, jak tu přenocoval generál Suvorov, když se vracel 

z bitvy s Napoleonem. Přímo tady na Staré poště v roce 

1799," uvedl. 

Klenčí pod Čerchovem otevřelo Dům Českého lesa 

Zdroj: www.chodsko.net 


